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 У дијалогу Београда и Приштине није основно питање тренутна дискусија о томе када
ће доћи до споразума, већ какав би то споразум требало да буде.

  То је изјавио председавајући Одбором Европског парламента за спровођење
Споразума о стабилизацији и придрушивању ЕУ-Србија, Едурад Кукан.

  

Морамо бити опрезни како не би прекорачили лимите могућег”, изјавио је Кукан за
Тањуг.

  

На питање Тањуга како види оптимизам ЕУ званичника, који договор о свеобухватној
нормализацији очекују у ”наредних пар месеци” и песимизам председника Србије
Александра Вучића за кога се ”решење још ни не назире”, Кукан каже да тренутне изјаве
треба сагледати са ”здраве дистанце”.

  

Прво, није питање када би до споразума требало да дође, већ какву врсту споразума
желимо. Сматрам да, пре него што нешто кажемо, мора да буде јасно шта желимо да
постигнемо. Ту једнако мислим на Србију и Косово, као и на ЕУ, која носи одговорност за
регион, као потенцијални будући део ЕУ”, каже Кукан.
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Едуард Кукан, иначе и члан Спољнополитичког одбора Европског парламента, каже да
дуго прати односе између Србије и Косова.

  

Он наглашава да не постоји ”магично решење” за односе Србије и Косова и да се мора
наставити рад на процесу и ономе што је постигнуто до сад.

  

”Током последњих недеља видели смо да председници Вучић и Тачи покушавају да
покрену неке идеје. Мислим да у овом случају морамо бити опрезни како не би
прекорачили границе могућег”, додаје посланик ЕП.

  

На питање Тањуга да ли последња дешавања у и око дијалога указују на застој или
могући ћорсокак целог процеса, Едуард Кукан каже да не мисли тако:

  

Динамика у дијалогу је понекад неједнака. Истина је да изгледа веома тешко да се дође
до имплементације договореног. Морамо видети кредибилне напоре да се примени оно
што је договорено. Једнако је важно да се обе стране понашају одговорно и озбиљно у
овом процесу. Надам се да ће нам нове рунде преговора донети позитивнију динамику”,
каже Кукан.

  

Едуард Кукан се за Тањуг осврнуо и на говор председника Европске комисије Жана
Клода Јункера о стању Уније, конкретно на део који се односи на Западни Балкан.

  

Кукан каже да подржава захтев Јункера да ЕУ, а посебно земље чланице, морају бити
сложније када се баве регионом.

  

Драго ми је и што је председник Јункер ставио регион у контекст уједињене Европе. У
питању је јасна порука да је проширење на Западни Балкан део заједничких амбиција у
циљу стварања просперитетније, безбедније и ујеињеније Европе”, наводи Кукан.
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Он додаје да се слаже и са упозорењима председника Европске комисије о улози
различитих спољних играча у региону.

  

”Као што је Јункер са правом нагласио, уколико ЕУ отеже за порцесом проширења, уз
губљење кредибилитета, могла би и да направи и простор за друге мање демократске, а
више конфонтирајући снаге”, закључује Едуард Кукан.

  

(Танјуг)
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